

Johann Sebastian Bach

(1685–1750)

Inventions and Sinfonias Inventionen und Sinfonien Inventions et Sinfonies

BWV 772–801

Zhu Xiao-Mei, piano

Recorded at
Mendelssohn-Saal,
Gewandhaus zu Leipzig
July 2015

© © 2015
Accentus Music GmbH
Made in Germany

When Bach composed them, in his last years in Köthen, those pivotal years that were to lead him to Leipzig, he already had an incredible number of masterpieces behind him. He took the trouble to make a beautiful fair copy of this work. It's a product of his maturity. But since these pieces serve as a basic tool for learning the piano, they're inevitably over-shadowed by the larger cycles, like *The Well-Tempered Clavier*, the *Goldberg Variations*, *The Art of Fugue* and so on. But that's a mistake, because there's an extraordinary density of music in the *Inventions and Sinfonias*.

Quand Bach compose cette œuvre, au cours de ses dernières années à Köthen, dans ces années-charnières qui le mènent à Leipzig, il a déjà des quantités incroyables de chefs d'œuvre derrière lui. Il prend le soin d'en réaliser une belle copie au net. C'est une œuvre de la maturité. Mais comme elles servent de base à l'apprentissage du piano, on ne peut s'empêcher de les laisser dans l'ombre des plus grands cycles, comme le *Clavier bien tempéré*, les *Variations Goldberg*, *l'Art de la Fugue*... C'est une erreur car il y a une densité de musique invraisemblable dans ces pages.

Booklet in English
Beiheft auf Deutsch
Brochure en français

www.accentus.com

ACC 30350

